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خبر

حقوقی و قضایی

کرونا در ایران

»دادستان  کل کشور« مطرح کرد: 
خودداری دفترخانه ها از زدن وکالت 

نقل و انتقال خودرو تخلف است
دیوان  عمومی  هیأت  رأی  گفت:  کشور  کل  دادستان 
جمله  از  همه  برای  خودرو  سند  درباره  اداری  عدالت 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور لازم الاجراست، حجت 
الاسلام والمسلمین محمدجعفر منتظری دادستان کل 
این  خواهشم  گفت:  خودرو  انتقال  و  نقل  درباره  کشور 
است که  مردم کار نقل و انتقال را خودشان انجام دهند.  
چرا بخواهند حق الوکاله به وکیلی بدهند که هزینه گزافی 

باشد که بر آنها تحمیل شود. 
وی افزود: انتقال خودرو در ادارات راهنمایی و رانندگی 
زمانی نمی برد، مقدمات کار را فراهم کنند و خود اشخاص 

آنجا بروند  و منتقل کنند.
دادستان کل کشور ادامه داد: اگر کسی به هر دلیل می 
خواهد این کار را به وکیل واگذار کند وکیل این کار را 
انجام دهد و اگر چنانچه به دفترخانه ای مراجعه شد و 
آن دفترخانه با این بهانه از انجام وظیفه خودداری کرد، 
محترم  رییس  با  هم  من  دهند.   گزارش  حتما  را  این 
سازمان ثبت این مساله را صحبت خواهم کرد و به عنوان 
یک تخلف و ترک  وظیفه و ترک امری است که یک 
دفترخانه  ممکن است آن را انجام دهد که بنظرم قابل 

تعقیب است.
منتظری تصریح کرد: از طرف دیگر آنچه که ملاک ما هم 
نامه استناد کردم رای هیات عمومی دیوان  بود که در 
عدالت اداری بود که این رای دیوان عدالت اداری برای 
همه لازم الاجراست از جمله برای سازمان ثبت و ادارات و 
دفاتر اسناد رسمی و  آنها هم مکلف هستند در اجرای این 
رای عمل کنند و اگر چنانچه  اتفاق افتاد، قابل تعقیب 

خواهد بود.

تعداد بهبودیافتگان کرونا به 4 
میلیون ۵۳۸ هزار و 41۹ تن رسید

در شبانه روز گدشته و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
کشور  در  کووید۱۹  به  مبتلا  جدید  بیمار  و ۶۵۴  هزار   ۱۶
شناسایی شد که دو هزار و ۷۰۴ نفر از آنها بستری شدند، 
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و ۲۷۵ هزار 
و ۵۶۷ نفر رسید، تا کنون ۴ میلیون ۵۳۸ هزار و ۴۱۹ نفر 
از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

همچنین طی ۲۴ ساعت گذشته با مرگ ۴۴۴ نفر دیگر، 
مجموعه تلفات کرونا در کشور به  ۱۱۳ هزار و ۸۲۴ نفر رسید، 
7 هزار و ۳۴۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ نیز در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.

تا کنون ۳۰ میلیون و ۱۲۳ هزار و ۷۲۹ آزمایش تشخیص 
کووید۱۹ در کشور انجام شده است، تا کنون ۲۲ میلیون و 
۱۴۹ هزار و ۱۸۰ نفر دُز اول واکسن کرونا و ۱۱ میلیون و 
۷۷۷ هزار و ۸۹۶ نفر نیز دُز دوم را تزریق کرده اند و مجموع 
واکسن های تزریق شده در کشور به ۳۳ میلیون و ۹۲۷ هزار 
و ۷۶ دُز رسید، افراد واجد شرایط برای تزریق واکسن حتما 

در سامانه salamat.gov.ir ثبت نام کنند.

دولت

بهداشت و سلامت

آیت الله سید ابراهیم رییسی روز گذشته در جلسه ستاد 
ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه به لطف خدا گام های 
تحولی خوبی در حوزه مقابله با بیماری برداشته شده 
است، گفت: اولین گام تحولی در حوزه ساخت واکسن 
به واکسن فخرا،  ارائه مجوز  بر  برداشته شده و علاوه 
خطوط تولید واکسن های برکت و رازی نیز ارتقا و توسعه 

یافته است.
رییس جمهوری با اشاره به اینکه درصدور 

واکسن های  از  استفاده  و  توزیع  مجوز 
به هیچ  اما  ساخت داخل تسریع شده 
وجه دقت تحت تاثیر سرعت قرار نگرفته 
واکسن  تولید  در مجموع  افزود:  است، 
و  داشته  خوبی  بسیار  پیشرفت  داخلی 

این روند تا رسیدن روند ساخت واکسن به 
حد کفایت نیاز داخلی، تداوم خواهد داشت.

آیت الله رییسی همچنین نزدیک شدن آمار 
واردات واکسن به مرز ۵۰ میلیون دوز را گام 

تحولی و مثبت دیگر در عرصه مقابله با 
کرونا عنوان کرد و اظهار داشت: 

واردات  آمار  افزایش 
همزمان  و 

آمار  افزایش 

واکسیناسیون روزانه تا حدود زیادی باعث ایجاد آرامش 
و رفع نگرانی های مردم شده و امیدواریم واکسیناسیون 
روزانه به زودی آمار ۲ میلیون نفر در روز را پشت سر 

بگذارد.
از اجرای موفق طرح به روز  رییس جمهوری همچنین 
شده غربالگری )شهید سلیمانی( قدردانی و تصریح کرد: 
اقدامات  و  گام ها  این  مجموع 
بازگشایی  زمینه ساز  تحولی 
علمی  مراکز  و  مدارس 
گشایش  همچنین  و 
و  کسب  در  رونق  و 
به  بود.  خواهد  کارها 
تداوم  طبیعی  طور 
ی  گی ها ند عقب ما
آموزشی و محدودیت های 
کارها  و  کسب  برای  موجود 
و  هستند  مردم  نگرانی  باعث 

امیدواریم لوازم ضروری این بازگشایی ها که اصلی ترین 
آنها رسیدن واکسیناسیون به حد نصاب است، هر چه 
سریع تر فراهم شود. آیت الله رییسی تاکید کرد: البته تحت 
هر شرایطی و حتی پس از به حدنصاب رسیدن آمار افراد 
واکسینه شده، الزام همگانی به رعایت اصول بهداشتی 
موثرترین اقدام در کنار واکسیناسیون برای صیانت از مردم 
در برابر ویروس کووید ۱۹ است. همه مردم باید دولت را در 
اجرای دقیق و کامل شیوه نامه های بهداشتی یاری کنند. 
قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مبارزه با کرونا هم باید در دوره 
جدید، تمام تلاش خود را برای اجرای حداکثری پروتکل ها 
به کار بگیرد و دبیرخانه ستاد نیز فعال تر از گذشته به رصد 
تحولات و ارائه گزارش های دقیق بپردازد. رییس جمهوری 
خاطرنشان کرد: بهتر است گزارش های ارائه شده به ستاد 
از سوی بخش های مختلف درباره کاهش یا افزایش ابتلا 
یا موارد فوتی، همراه دلایل چرایی این افزایش و کاهش 
مطرح شوند. رییسی در بخش دیگری از سخنانش گفت: 
به منظور مدیریت افکارعمومی در مواجهه با شیوع کرونا 
و رفع نگرانی های بی مورد، بهتر است با نظارت وزارت 
بهداشت نشست های علمی و کارشناسی در صدا و سیما 
برگزار شود و دیدگاه ها و نظرات مختلف در این جلسات 

ارائه شده و به بحث و بررسی دقیق گذاشته شوند.
به  شدن  نزدیک  اشاره  با  همچنین  جمهوری  رییس 
اربعین حضرت اباعبدالله الحسین )ع( اظهار داشت: 
با  تا  انجام است  با طرف عراقی درحال  مذاکرات 
اولویت صیانت از جان عاشقان و زائران خاندان 
بهترین  به  مراسم  این  طهارت،  و  عصمت 

شکل ممکن برگزار شود.

تاکید  نظام  مسولان  ترین  عالی  گفت:  همتی  کریم 
داشتند تا در راستای کاهش آلام مردم و جلوگیری از 
شیوع کرونا، واردات واکسن صورت گیرد. تا به امروز 
بیش از ۳۰ میلیون دز واکسن فقط توسط جمعیت هلال 
احمر وارد کشور شده و در این مسیر رئیس جمهوری و 

معاون اول ایشان، تلاش های بسزایی انجام داده اند.
نیز  بانک مرکزی  امور خارجه و  ادامه داد: وزارت  وی 

کمک های خوبی انجام داده اند و سازمان تدارکات 
موفقیت  با  عرصه  این  در  احمر  هلال  پزشکی 

عمل کرد. در مجموع تا آبان ماه ۹۰ میلیون دز 
واکسن وارد کشور خواهد شد.

خاطرنشان  احمر  هلال  جمعیت  رئیس 
بازگشایی  آستانه  اینکه در  به علت  کرد: 
مدارس در سال تحصیلی جدید قرار گرفته 
که  داشت  تاکید  جمهوری  رئیس  ایم، 
واکسیناسیون دانش آموزان نیز آغاز شود 
و بر همین اساس ۱۰ میلیون دز واکسن 
مخصوص سنین ۱۲ تا ۱۸ سال وارد خواهد 

شد تا دانش آموزان نیز در مقابل کرونا ایمن 
شوند.

وارد  که  هایی  واکسن  همه  داد:  ادامه  همتی 
کشور می شوند و واکسن هایی که در داخل کشور 

تولید می شوند، در ابتدا مورد تایید وزارت بهداشت قرار 
می گیرند و پس از آن تزریق صورت می گیرد. هلال 
احمر نیز به این امر توجه ویژه دارد و واکسن هایی را 
وارد کشور کرده که تایید بهداشت جهانی را داشته و پس 
از آن وزارت بهداشت این واکسن ها را تایید کرده است و 
اثربخشی آن ها در مقیاس زیاد نیز به اثبات رسیده است.

وی افزود: در چین بیش از ۵۰۰ میلیون دز از همین 
واکسن تزریق شده و این واکسیناسیون سبب شد تا 
در چین میزان مرگ و میر به شدت کاهش یابد. هلال 

احمر از سایت پکن واکسن ها را وارد می کند و همین 
سایت پکن است که تاییدیه جهانی را گرفته است. واکسن 

ها بر اساس قیمت نرمال جهانی خریداری می شود و هیچ 
واسطه ای نیز در کار نیست و از کارخانه خریداری می 
شود. رئیس جمعیت هلال احمر تصریح کرد: تلاش بر این 
است که ۱۸۰ میلیون دز واکسن وارد کشور شود تا جامعه 
در مقابل این بیماری به صورت کامل ایمن شود. قسمتی 
از این واکسن ها نسخه بوستر است و تزریق این واکسن 
سبب می شود تا ایمنی بیشتری در افراد ایجاد شود. 
وعده وزیر بهداشت نیز با این رویه محقق خواهد شد 
و تا بهمن ماه کل کشور واکسینه خواهند شد. 
همتی با اشاره به افزایش سرعت واکسیناسیون 
در کشور گفت: امروز هلال احمر به صورت 
مستقل ۱۵ مرکز تزریق واکسن راه اندازی 
کرده و در ۱۴۹ مرکز نیز همکاری صورت 
می گیرد. هلال احمر امروز این آمادگی را 
دارد تا تعداد مراکز تزریق واکسن را به ۵۰۰ 
مرکز برساند. وی افزود: رئیس جمهوری 
پس از آغاز به کار دولت سیزدهم، تماس 
های تلفنی با سران کشورهای چین و روسیه 
داشت و همین امر سبب شد تا روند واردات 
واکسن تسریع شود. پیگیری ها در سطح بالای 
نظام یکی از مولفه های اصلی بود که سبب شد 

تا در چند روز اخیر، واردات واکسن سرعت پیدا کند.
رئیس جمعیت هلال احمر گفت: به مراکز استان ها 
ابلاغ شده تا بواسطه درخواست وزیر بهداشت از جمعیت 
هلال احمر، آماده راه اندازی مراکز تزریق واکسن خود 
باشند و باید یک هماهنگی از سوی دانشگاه های علوم 
پزشکی صورت گیرد تا در هر نقطه از کشور که نیاز بود، 

مراکز واکسیناسیون راه اندازی شود.

»رییس جمهور« در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا مطرح کرد:

میزان واکسیناسیون به روزی ۲ میلیون نفر افزایش می یابد

»رئیس جمعیت هلال احمر« خبر داد:

۱۰میلیوندزواکسنمخصوصدانشآموزانبزودیواردکشورمیشود

»دنیایهوادار«یادوخاطرهشهدابهویژهشهیدمدافعحرم»محمداینانلو«که
در۲۱دیماه۱۳۹۴توسطتروریستهایتکفیریدرخانطومانبهدرجهرفیع

شهادتنائلگشتوپیکرپاکشپساز۶سالشناساییوبهوطنبازگشتراگرامیمیدارد
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اجتماعی

جامعه

»سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری« 
تشریح کرد:

محدودیت های کرونایی سفرهای 
هوایی اربعین چیست؟

کشوری  هواپیمایی  سازمان  سخنگوی  اعلام  اساس  بر 
تا این لحظه، انجام تست پی.سی.آر منفی برای زائران 
واکسینه شده در مراسم اربعین ۱۴۰۰ جزو پروتکل های 
قطعی است، البته شاید در روزهای آتی در تصمیمات 

اتخاذ شده، تغییراتی اعمال شود.
مراسم اربعین حسینی امسال با سهمیه هوایی ورود ۳۰ 
هزار زائر ایرانی آن هم با شرایط خاص به عراق برگزار می 
واکسن  کامل  دوز  دو  تزریق  شرایط،  این  از  یکی  شود، 
عراق  به  سفر  برای  افرادی  تقاضای  فقط  و  است  کرونا 
پذیرفته می شود که هر دو دوز  واکسن کرونا را البته 

بدون شرط نوعِ آن دریافت کرده باشند.  
هواپیمایی  سازمان  سخنگوی  ذیبخش«  »محمد حسن 
درباره آخرین شروط بهداشتی مورد توافق ایران و عراق 
برای انجام سفرهای اربعین ۱۴۰۰ گفت: ممکن است در 
روزهای آتی تصمیمات اتخاذ شده تغییر کند اما تا این 
ساعت مسافرانی می توانند به عنوان زایر بلیت سفر به 
عراق را خریداری کنند که هر دو دوز واکسن کرونا را زده 
باشند و ۷۲ ساعت قبل از سفر نیز تست پی. سی. آر 

منفی دریافت کرده باشند.
به گفته ذیبخش سازمان هواپیمایی کشوری و شرکت 
های هواپیمایی داخلی تابع تصمیمات و پروتکل های 
بهداشتی هستند و هر تصمیمی در این زمینه گرفته شود 

اجرایی خواهیم شد.
فاصله  رعایت  درباره  هواپیمایی  سازمان  سخنگوی 
اربعین نیز، بیان داشت:  گذاری اجتماعی در پروازهای 
رعایت ۶۰ درصدی مسافرگیری در  ابتدا دستورالعمل  از 
پروازهای خارجی اجرایی نمی شد. برای پروازهای اربعین 
نیز دستورالعمل همین است و به دلیل واکسینه بودن 
زائران نیازی به رعایت فاصله گذاری اجتماعی در پروازها 

نیست.
شرکت های  و  هواپیمایی  سازمان  بین  که  توافقی  با 
هواپیمایی انجام شد سقف قیمت بلیت رفت و برگشت 
هواپیما در مسیرهای منتهی به عراق تا سقف قیمت پنج 
میلیون تومان تعیین شد.  این نرخ به همه شرکت های 
هواپیمایی ابلاغ شده است و همه شرکت های هواپیمایی 
اعلام شده  قیمت  محدوده  در  بلیت  فروش  به  موظف 
هستند، البته این قیمت گذاری برای پروازهای از تاریخ 
۲۸ شهریور تا ۱۰ مهراست و قبل و بعد از آن، فروش بلیت 

بر اساس دستورالعمل همیشگی است.
امسال برای پرواز در مسیرهای نجف و بغداد ۴۰۰ سورتی 
پرواز در قالب ۲۰۰ پرواز رفت و ۲۰۰ پرواز برگشت تدارک 
دیده شده است و فرودگاه های امام خمینی )ره(، مشهد، 
شیراز، تبریز، اصفهان و اهواز برای پروازهای اربعین اعلام 
آمادگی کرده اند. همچنین عراق امسال ویزایِ فرودگاهی 
صادر نمی کند و بر اساس سیاست دولت این کشور، به 
که همین  نمی شود  داده  بیشتر  هزار سهمیه  ایران ۳۰ 
سهمیه هم موکول به چند شرط از جمله به همراه داشتن 

برگه پی. سی. آر منفی برای ورود به عراق است.

یادداشت

نفت و انرژی

باذن الله
یادداشت  خوانش  از  پس  را  تصویر  درون  متن  لطفا 

مطالعه کنید:
گاهی یک تکه کاغذ جا مانده در سطل کاغذها و به 
دنبال آن چَشم  نوازی زنجیره ای از واژه ها که کودکانه اما 
صادقانه نوشته شده است ما را از روزمرگی ها ی این شهر 

پُرهیاهو تا مرز جنون می کشاند...
انگار ما آدم ها عادت کردیم قردادهای مان را بر تارک کاغذ 
بنشانیم و پایش مهر و امضایی بیندازیم و در گاوصندوق 
یا صندوقچه هایی از جنس آهن و فولاد دفن کنیم... 
اما این قرارداد و این قرار که هنوز نامی برایش پیدا 
توافق های  و  قرارداد ها  از  هیچ کدام  از جنس  نکرده ام 

زمینی نیست...
که جسم  و شهیدی  کودک  بلند  روح  میان  قراردادی 
خاکی اش در میان مشک  و عنبر غلتان است و نگارشِ 
خاطره یک بار حضور در بهشتِ زهرا و زیارت یک بار 
سنگ مزار شهیدی که عهدنامه اش در کربلای هشت، 

امضا و غسیل الملائکه شد...
این برگه را در دهه اول محرم هنگامی که برگه های 

کاغذی را جابه جا می کردم )در کنار اعلامیه شهادت 
جواد داداش( که هر کدام خاطره و روایتی دارند در کمد 

کتابخانه خانه یافتم...
قرارداد کودکانه فاطمه، با شهید پلارک )شهیدِ عطری( 

برای خواندن حمد و سوره، البته با شرطی کودکانه که 
حکایت از صداقت و پاکی دارد و به دور از ریا و تزویر 
است. اصلا انگار دخترها جنس وجودی شان اینچنین 

است و همین دخترکان پاک و نجیب فرزندانی چنین 
برومند را در دامان می پرورانند...

پانوشت: این دست نوشته را دوست و برادرم آقا شاهین 
در  و  اداره  کاغذ های  سطل  در   ۹۶ ماه  مهر  اسدبیگی 
قراردادهای  و  امور  رتق وفتق  برای  واحدی که خلق الله 

شهری شان مراجعه می کنند، یافته بود.
قراردادهای  و  قرار ها  تمام  با  قرارداد  این  جنسِ  امّا 
اداره مان فرق دارد. توافقنامه ی جامانده  از فاطمه و شهید 
پلارک در واحدمان، فارغ از قرار های مادی ما خاکیان 

است...
پی نوشت۱: دخترک قصه ما در یکی از سطرها نوشته من 
هر وقت به یاد شما می افتم برایتان یک حمد و سوره 

می خوانم. البته وقت هایی که به یادتان بودم....

این همه صداقت و پاکی را در این خط ببینید آخر...

پی نوشت۲: خانم فاطمه ابراهیم پور دانش آموز خوش 
ذوق و شریف هم منطقه ای ام؛ که الان دو سالی به سن 
سجلی! از روزی که این متن را نوشته ای بزرگتر شده 
ای. نمی دانم این متن و این عکس به دستت می رسد 
و می خوانی یا نه... اما این متن شما و صداقتمندی 
نوشتارتان حالم را خوب کرد؛ برایت آرزوهای خوب دارم، 
امیدوارم بر تارک این عالم بدرخشی..  پی نوشت۳: برای 
آن ها که دستی بر آتش دارند و از این جور نوشته ها 
از دانش آموزان جمع می کنند و )خیلی هایشان هم 
البته خوانده نمی شود( شاید چیز جدیدی نباشد. اما 
سوالم اینجاست آن بزرگواری که این را یافته چرا کاغذ 

را پاره کرده...

حجم آب ورودی به سدهای کشور از ابتدای سال آبی 
نسبت  شهریور،  روز  نوزدهمین  تا   )۹۹ جاری)مهرماه 
به مدت مشابه سال آبی پارسال) مهرماه ۹۸ تا آخر 
شهریور۹۹( کاهشی بیش از ۲۶ میلیارد متر مکعبی را 
به ثبت رسانده است، روند کاهشی بارش ها نسبت به 

دوره مشابه دو سال اخیر اثر منفی خود را بر روی 
موجودی آب سدهای کشور نشان داده است به 

گونه ای که این کاهش سبب شده تعدادی 
مدار  از  کشور  آبی  برق  نیروگاه های  از 

تولید خارج شوند.
مدیریت  شرکت  گزارش  تازه ترین 
آن  از  حکایت  ایران  آب  منابع 
به  آب  ورودی  کل  که حجم  دارد 
سدهای کشور از ابتدای سال آبی 
جاری تا نوزدهمین روز شهریورماه 
درحالی به رقم ۲۹ میلیارد و ۱۵ 
میلیون متر مکعب رسیده که این 
پارسال)مهرماه  آبی  در سال  میزان 

۹۸ تا آخر شهریور۹۹( ۵۵ میلیارد و 
۳۱ میلیون متر مکعب بوده که ۴۷ 

آب  است.حجم  یافته  کاهش  درصد 
موجود در مخازن سدهای کشور از ابتدای 

سال آبی جاری)مهرماه ۹۹( تا نوزدهمین روز 
شهریورماه که آخرین ماه این سال آبی است ۲۰ 

میلیارد و دو دهم میلیون متر مکعب شده است، این 
درحالی است که سال آبی پارسال)مهرماه ۹۸ تا آخر 
شهریور۹۹( حجم آب موجود در مخازن سدهای کشور 
۲۸ میلیارد و ۵۰ میلیون متر مکعب بوده که کاهش 

۳۰ درصدی را نشان می دهد.

حجم خروجی سدهای کشور نیز از ابتدای سال آبی 
جاری تا نوزدهمین روز شهریور ۳۶ میلیارد و ۲۳ 

میلیون متر مکعب گزارش شده که نسبت به مدت 
مشابه پارسال که ۵۴ میلیارد و ۹۹ میلیون متر مکعب 

پرشدگی  درصد  است،  یافته  کاهش  درصد  بوده ۳۴ 
سدهای کشور  از ابتدای سال آبی جاری)مهرماه ۹۹( تا 
نوزدهمین روز شهریورماه -۱۱ روز تا پایان این سال آبی 
باقی مانده -به ۴۰ درصد رسیده است. وضعیت سدهای 
۵ گانه تامین کننده آب تهران نیز مطلوب نیست به 
گونه ای که با ۲۸ درصد پرشدگی نسبت به پارسال ۳۸ 
درصد کاهش یافته است، در این میان وضعیت 
سدهای ۱۳ گانه حوضه دریاچه ارومیه نیز 
چندان خوب نیست به گونه ای که حجم 
 ۱۷ پارسال  به  نسبت  سدها  این  کل 
درصد کاهش دارد. وضعیت سدهای 
آبی  سال  روزهای  آخرین  در  کشور 
جاری درحالی به این ترتیب است 
که گزارش اخیر موسسه تحقیقات 
آب وزارت نیرو بیانگر آن است که 
ها  بارش  وضعیت  امسال  پاییز 
بود؛  خواهد  طبیعی  حد  از  کمتر 
بنابراین امکان تکمیل شده مخازن 
اما و اگر روبرو خواهد بود  با  سدها 
و این امر می تواند تامین آب کشور 
را با چالش جدی همراه سازد. وضعیت 
بارشی امسال بیانگر آن است که ترسالی 
دوسال اخیر به پایان رسیده و بار دیگر دوره 
تاثیر  امر  همین  و  شده  شروع  خشکسالی ها 
منفی خود را بر تامین آب باقی گذاشته است، برخی 
متخصصان صنعت آب و برق معتقدند سال ۱۴۰۰ یکی 
از خشکسال ترین سال ها در ۵۰ ساله اخیر است و تازه 
ترین گزارش منتشر شده از سوی مرکز ملی پایش و 

هشدارخشکسالی بر این ادعا مهرتایید زده است.

قرارداد کودکانه فاطمه، با شهید پلارک؛

قراردادی از جنس دعا...

کاهش 26 میلیارد متر مکعبی آب ورودی به سدهای کشور؛

گامبهگامباخشکسالیدرایران!

»دنیایهوادار«یادوخاطرزندهیاد»دکتربابکزرنانی«
-شهیدمدافعسلامت-راگرامیمیدارد

رضا شاعری

  نویسنده
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استان ها
هرکیلوانگوربرابر۲کیلوگوشتعملمیکند!

هر کیلو انگور برابر ۲ کیلو گوشت عمل می کند و برخلاف گوشت مقدار اسید اوریک 
را در بدن افزایش نمی دهد و همچنین دفع كننده سموم بدن است و هر کیلوی آن 

به اندازه یک لیتر شیر مفید است.

فارس

خوزستان

»رئیس بیمارستان حضرت زینب)س( 
شیراز« خبر داد: 

مادری در شیراز، پنج قلو
 به دنیا آورد

رئیس بیمارستان حضرت زینب)س( شیراز گفت: مادری 
اهل جنوب استان فارس در این بیمارستان، پنج فرزند 
خود را در زایمانی زودرس به دنیا آورد و هم اینک، حال 

پنج قلوها خوب است.
در مطلب دریافتی روز شنبه از قول فاطمه السادات نجیب 
بانوی ۲۹ ساله اهل جویم لارستان در  این  آمده است:  
سن ۳۱ هفتگی با دردهای زودرس زایمانی به بیمارستان 
دومین  در  که  کرد  مراجعه  شیراز  )س(  زینب  حضرت 
بارداری خود، صاحب پنج فرزند دیگر شد، به گفته وی، 
از پنج فرزند  از این یک فرزند پسر داشت و  وی پیش 

جدیدش نیز چهار نوزاد پسر و یکی از آنها،  دختر است.
به  اشاره  با  زینب)س( شیراز  بیمارستان حضرت  رئیس 
جنوب  نوزادان  ویژه  مراقبت های  مرکز  بزرگترین  اینکه 
کشور در این بیمارستان فعال است، اظهار داشت:   هم 
اینک، پنج قلوها در این بخش در حال مراقبت های لازم 

برای افزایش وزن هستند.
پیش از این، فروردین ماه ۱۴۰۰ یک بانوی اهل گله دار 
در جنوب استان فارس در زایمان زودرس خود در هفته 
بیست و نهم حاملگی در بیمارستان حضرت زینب )س( 

شیراز پنج قلو به دنیا آورده بود.

»معاون وزیر راه و شهرسازی« خبر داد:
جابجایی 62 هزار تن کالا
 از بندر امام خمینی )ره(

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: روزانه ۶۲ هزار تن کالای 
اساسی از بندر امام خمینی )ره( جابه جا می شود، داریوش امانی 
معاون وزیر راه و شهرسازی در بازدید از اسکله و پایانه بار بندر 
امام خمینی )ره( گفت: حمل کالا های اساسی از بنادر یکی از 
موضوعات مهم کشور است و در سفر قبلی با روزانه یک هزار 
و ۹۰۰ کامیون روند جابه جایی کالا های اساسی را از بندر امام 

انجام می دادند.
او افزود: روزانه ۹۲ هزار تن کالا های اساسی از بنادر کشور 
جابه جا می شود که از این میزان ۶۲ هزار تن مربوط به بندر امام 
خمینی بوده و ۳۰ هزار تن دیگر از بنادر امیر آباد، انزلی، نوشهر، 
چابهار و فریدون کنار به سایر نقاط کشور جابه جا شده است 
و بر اساس مصوبه شورای عالی ترابری و با برنامه ریزی های 
صورت گرفته مقرر شده که این تعداد روزانه به دو هزار و ۵۰۰ 

کامیون برسد.
امانی تصریح کرد: از اول شهریورماه کالا های اساسی در بندر 
امام )ره( روزانه از سوی بیش از دو هزار و ۵۰۰ کامیون به سراسر 
کشور جابه جا می شود که نسبت مدت مشابه پارسال شاهد 

رشد ۵۲ درصد حمل کالا های اساسی از این بندر هستیم.
معاون وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: ۱۰ میلیون تن کالا های 
اساسی از بنادر کشور جابه جا شده است که سهم بندر امام 
خمینی از این میزان ۷ میلیون و ۳۰۰ هزار تن است و روند 
خروج کالا های اساسی از بندر امام خمینی نسبت به واردات 
این کالا ها بیشتر شده است و یک میلیون و ۲۰۰ هزار تن 
کالا های اساسی آماده حمل از این بندر و تا یک ماه آینده 

بارگیری خواهند شد.

البرز

سخنگوی ستاد کرونای البرز در پاسخ به اینکه با توجه 
به نبود واکسن اسپونتیک در ایران، تکلیف کسانی که 
دز اول را از این واکسن زده اند چیست، گفت: این افراد 
می توانند برای دز دوم واکسن آسترازنکا تزریق کنند چون 
ساختار این دو واکسن شبیه هم است و مشکلی برای 

آنها پیش نمی آید.
دکتر مهرداد بابایی در خصوص وضعیت تزریق واکسن 
در البرز توضیح داد: تا کنون حدود ۴۰ درصد از واجدین 
اول  دز  بالای ۱۸ سال هستند  افراد  که شامل  شرایط 
واکسن و ۲۰ درصد از آنها هم دز دوم را دریافت کرده اند.
وی در پاسخ به اینکه برنامه تزریق واکسن به دانش 
آموزان و افراد کمتر از ۱۶ سال به کجا رسیده، ادامه داد: 

هیچ واکسنی در دنیا مجوز 
قطعی تزریق به افراد کمتر 
از ۱۶ سال را دریافت نکرده 
و یکی دو واکسن هستند 
تزریق  مجوز  تنها  که 

اضطراری دارند.
ایران  در  داد:  توضیح  وی 

احتمال  هم  
دارد واکسن 

پاستوکووک که در کوبا برای کودکان بالای دو سال در 
حال تزریق است مورد استفاده قرار بگیرد.

این مسئول در پاسخ به اینکه با توجه به نبود واکسن 
اسپونتیک در ایران، تکلیف کسانی که دز اول را از این 
واکسن زده اند چیست، گفت: این افراد می توانند برای 
دز دوم واکسن آسترازنکا تزریق کنند چون ساختار این 
دو واکسن شبیه هم است و مشکلی برای آنها پیش 

نمی آید.
بابایی با اشاره به رنگ بندی البرز هم گفت: 
مابقی  است  رنگ  زرد  که  طالقان  جز  به 
البرز همچنان در شرایط  شهرستان های 

قرمز هستند.

»سخنگوی ستاد کرونای البرز« مطرح کرد:

به جای دز دوم اسپوتنیک، آسترازنکا بزنید

همدان

بوشهر

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری از آمادگی دانشگاه ها و 
مراکز آموزش عالی کشور برای آغاز سال تحصیلی جدید 
خبر داد و گفت که البته زمان بازگشایی دانشگاه ها برای 
حضور فیزیکی دانشجویان با مصوبه و صلاحدید ستاد 

ملی مبارزه با کرونا اعلام خواهد شد.
محمدعلی زلفی گل اظهار داشت: در خصوص تاریخ و 
چگونگی آغاز بکار دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی، تابع 

تصمیمات و اعلام نظر ستاد ملی کرونا هستیم. 

وی افزود: اولویت ما در این زمینه بازگشایی و فعالیت 
تدریجی دانشگاه هاست به نحوی که دانشجویانی که 
پایان نامه آنها به تصویب رسیده و پس از آن دانشجویان 
مقطع دکترا، ارشد و کارشناسی به ترتیب بتوانند فعالیت 
های آموزشی خود در دانشگاه ها را به صورت حضوری 

آغاز کرده و انجام دهند.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: از سوی دیگر، وزارت 
بهداشت نیز کار واکسیناسیون دانشجویان را به صورت 
یک اولویت در دستور کار قرار داده و وزارت علوم نیز 
برای همکاری در راستای تسریع  تمامی امکانات لازم 
این روند تا انجام کامل واکسیناسیون دانشجویان را بکار 

گرفته است.
مراکز  نیز  کشور  های  دانشگاه  کرد:  تاکید  گل  زلفی 
درمانی)درمانگاه ها( خود را آماده کرده اند و به محض 
اینکه وزارت بهداشت واکسن کرونا را در اختیار دانشگاه 
ها قرار دهد، کار واکسیناسیون دانشجویان را با استفاده 
از ظرفیت های مجموعه وزارت علوم و دانشگاه انجام 

می دهیم.
و  تحقیقات  علوم،  وزارت  در  خود  های  برنامه  به  وی 
فناوری نیز اشاره کرد و اظهار داشت: هدفمندکردن آموزش 
و پژوهش، کاربردی کردن تحقیقات و تحقق مرجعیت 
علمی و دیپلماسی علمی یکی از اهداف و برنامه های 

محوری این وزارتخانه در دولت سیزدهم است. 
به گفته او، باید ظرفیت و توانمندی دانشگاه های کشور 
به سمت و سوی نیازهای جامعه هدایت شود و این 

موضوع برای ما بسیار حائز اهمیت است. 
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری روز شنبه به منظور شرکت 
در کنگره ملی بزرگداشت آیت الله مدنی دومین شهید 
این  شهادت  سالگرد  چهلمین  با  همزمان  که  محراب 
مجاهد نستوه برگزار شد، به همدان سفر کرده است، وزیر 
علوم، تحقیقات و فناوری در سخنرانی خود در این کنگره 
با تاکید بر اینکه اشتغالزایی و ایجاد فرصت های شغلی 
مولد و پایدار به عنوان اولویتی مهم باید به یک پروژه 
محوری در کشور تبدیل شود، گفت: وزارت علوم در دوره 
جدید مدیریتی خود، تولید اشتغال و ثروت از علم را به 
عنوان یک اولویت سرلوحه فعالیت های خود قرار داده 

است.
کشور،  فعلی  چالش  بزرگترین  داشت:  اظهار  گل  زلفی 
موضوع ایجاد شغل و اشتغالزایی است و روحانیون با 
توجه به ارتباط چهره به چهره ای که با مردم دارند می 
توانند نقش محوری و اثربخشی را در انسجام بخشی 
و تبدیل فرآیند اشتغالزایی به یک پروژه ملی در سطح 

کشور ایفا کنند.
خود،  مدیریتی  جدید  دوره  در  علوم  وزارت  افزود:  وی 
تولید ثروت و اشتغال از علم را به عنوان یک اولویت 
سرلوحه فعالیت های خود قرار داده که البته برای تحقق 
این مهم نیازمند تعامل و همراهی اقشار مختلف مردم 
به ویژه روحانیون هستیم و در این میان نقش طلاب و 
روحانیون در راستای تحقق این مهم بسیار قابل توجه و 

چشمگیر است.

فرمانده مرزبانی استان بوشهر از توقیف ۴ فروند شناور 
حامل کالای قاچاق در خلیج فارس محدوده استان بوشهر 
خبر داد و گفت: از این شناورها ۲۰ میلیارد تومان کالای 
قاچاق کشف شد، سرهنگ یدالله شرفی، با اشاره به اشرف 
با قاچاق کالا  برخورد  در  آمادگی عملیاتی  اطلاعاتی و 
اظهار داشت: تمام سواحل و مرز دریایی در استان بوشهر 

تحت رصد و پایش شبانه روزی مرزبانی قرار دارد.
با بیان اینکه کالاهای خارجی بدون اسناد معتبر  وی 
در  افزود:  می شود  محسوب  قاچاق  گمرکی  و  قانونی 
راستای حمایت از کالای ایرانی و جلوگیری از خسارت به 

زیرساخت های اقتصادی و اشتغال، برخورد با قاچاقچیان 
و ضبط کالاهای قاچاق در اولویت قرار دارد.

به شناسایی 4  اشاره  با  بوشهر  استان  فرمانده مرزبانی 
فروند شناور حامل کالای قاچاق در سواحل شهرستان های 
پایگاه  جنوبی استان بوشهر خاطر نشان کرد: مرزبانان 
دریابانی کنگان در راستای مبارزه با قاچاق کالا و ارز و 
حمایت از تولید داخلی، حین کنترل شناورها در بندر 
قاچاق  کالا  حامل  تجاری  شناور  فروند  به 4  نخل تقی 

مظنون شده و آنان را متوقف کردند.
شرفی افزود: مأموران در بازرسی از 4 فروند شناور توقیف 

شده کالاهایی شامل دوربین مداربسته، تلویزیون، لوازم 
و  آرایشی  لوازم  ادکلن،  پوشاک،  همراه،  تلفن  جانبی، 

بهداشتی کشف کردند.
لوازم خانگی،  رایانه،  الکترونیکی،  وی کشف تجهیزات 
اسباب بازی، مواد غذایی و هزاران قلم کالای قاچاق دیگر 
را مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: این محموله های قاچاق 

با هدف عرضه در بازار داخلی کشور بارگیری شده بود.
کرد:  تصریح  ادامه  در  بوشهر  استان  مرزبانی  فرمانده 
کارشناسان ارزش کالاهای مکشوفه قاچاق را 20 میلیارد 

تومان برآورد کرده اند.

»وزیر علوم، تحقیقات و فناوری« مطرح کرد:

دانشگاههایکشورباهماهنگیستادکرونابازگشاییمیشود

»فرمانده مرزبانی استان بوشهر« خبر داد:

توقیف۴فروندشناورحامل۲۰میلیاردتومانکالایقاچاقدرآبهایخلیجفارس
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فرهنگی

آیین دیدار و نمایش بسته فیلم کوتاه »شکست زمان« با 
حضور جمع بسیاری از هنرمندان و سینماگران در خانه 
هنرمندان برگزار شد، آیین دیدار بسته فیلم کوتاه »شکست 
عوامل  حضور  با  هنرمندان  خانه  باز  فضای  در  زمان« 

فیلم های کوتاه و جمعی از هنرمندان و منتقدان برگزار شد، 
پیش از نمایش فیلم، آمین صحرایی کارگردان ۲ فیلم کوتاه 
مرگ تدریجی و سنگبال ضمن خوشامدگویی به حاضران، 
گفت: ممنونم از همه شما که در این شرایط برای دیدن 
فیلم های ما که حکم فرزندان مان را دارند به سختی آن ها 
را ساخته ایم، آمده اید. من در بسته فیلم کوتاه شکست 
زمان ۲ فیلم کوتاه مرگ تدریجی و سنگبال را دارم. اکران 
این فیلم را به روح دوست تازه درگذشته ام الناز فاطری که 
دستیار من در فیلم هایم بود و متاسفانه ۲ هفته پیش 

درگذشت، تقدیم می کنم.
پس از او آذر تجلی کارگردان فیلم کوتاه ورای سکوت روی 
سن آمد و بیان کرد: سپاسگزارم از همه شما که زحمت 
کشیدید و به مراسم آیین دیدار و نمایش بسته فیلم کوتاه 
»شکست زمان« آمدید. از موسسه هنروتجربه کمال تشکر 
را دارم که ما را دور هم جمع کرده که تجربه بسیار خوبی 
از کار گروهی ست. من برای اولین بار این تجربه دلنشین 
را کسب می کنم، امیدوارم شما هم به اندازه ما از دور هم 
جمع شدن و نمایش فیلم ها لذت ببرید. همچنین از طهورا 
ابوالقاسمی و مهتاب کرامتی تهیه کنندگان ورای سکوت 

تشکر می کنم. امیدوارم لذت ببرید.

نیز ضمن  آداپت  کوتاه  فیلم  کارگردان  کچوئیان  کمال 
خوشامدگویی در سخنانی عنوان کرد: از موسسه هنروتجربه 
که حامی هنرمندان جوان و فیلمسازان مستقل است، 
تشکر می کنم، همچنین از آمین صحرایی متشکرم که 
باتوجه به از دست دادن یکی از دوستانش حال مناسبی 

ندارد، به بهترین شکل با ما همراهی کرد. 
او در پایان خاطرنشان کرد: فیلم کوتاه آداپت در سی و 
هفتمین جشنواره فیلم کوتاه تهران در بخش تجربی جایزه 
گرفت. دوست داشتم عوامل فیلم هم در این مراسم حضور 
داشته باشند که متاسفانه به دلیل مشغله کاری امکان آن 
به وجود نیامد. پرستو قائدرحمت بازیگر »آداپت« در جمع 
حضور دارد که از او ممنونم. امیدوارم از تماشای این بسته 

فیلم کوتاه لذت ببرید.
در پایان مراسم آیین دیدار، بسته فیلم کوتاه »شکست 
زمان« با حضور جمع زیادی از مخاطبان و پر شدن صد 
در صدی صندلی های سینما به نمایش درآمد، این بسته 
شامل ۶ فیلم کوتاه خراش اثر مجید امینی، مرگ تدریجی 
اثر آمین صحرایی، آداپت اثر کمال کچوئیان، ورای سکوت 
اثر آذر تجلی، سنگبال اثر آمین صحرایی و فیلمرغ اثر 

امیرمسعود سهیلی است.

آیین دیدار بسته فیلم کوتاه »شکست زمان« برگزار شد؛

همهصندلیهاپرشد

در قالب جشنواه فیلم تلوراید؛

واکنش منتقدان آمریکایی 
به فیلم اصغر فرهادی

و  شمالی  آمریکای  در  »قهرمان«  فیلم  نمایش  اولین 
به  منتقدان  واکنش  با  تلوراید،  فیلم  جشنواه  قالب  در 

جدیدترین ساخته اصغر فرهادی همراه شد.
فیلم های  بر  مطلبی  در  ژورنال«  »وال استریت  روزنامه 
مطرح سال در این روزنامه، از  »قهرمان« به عنوان فیلمی 
با  داستانی قدرتمند نام می برد و »جو موگنسترن« منتقد 
این نشریه در مطلب خود نوشت: »۱۰ سال پیش  فیلم 
»جدایی« پدیده تاثیرگذار جشنواره ی تلوراید بود و امسال 
فرهادی با »قهرمان« بازگشته. در روایت فرهادی، داستانی 
با لحن طعنه آمیز، به جا و مناسب، فوق العاده پیچیده و به 
شکل مرموزی تکان دهنده از یک  مرد، پسر و خانواده اش 
را شاهد هستیم که شهرت چندگانه اش با چیزی که در 
ابتدا به نظر می آید تنها یک دروغ کوچک باشد، لکه دار 

می شود«. 
»مارک السن«، منتقد لس آنجلس تایمز  نیز در واکنش به 
فیلم »قهرمان« نوشت: »جالب است که فیلم های فرهادی 
به قدری خوب ساخته می شوند که من واقعا نمی دانم 
درباره شان چه بگویم. قهرمان از این نظر که در ابتدا به 
سمت یک مشکل اخلاقی تغییر جهت می دهد اما بعد 
که  )همان طور  می دهند  انجام  عجیبی  کار  شخصیت ها 
آدم های عادی( که باعث می شود فیلم را به زندگی نزدیک 

کند، بسیار جذاب است«.
»مت نجیلا« نویسنده وبسایت »Next Best Picture« نیز 
نوشت: »قهرمان اصغر فرهادی یک قصه ی پرکشش درباره 
خطوط بین حقیقت و دروغ، غرور و تحقیر، درست و غلط 
است. امیر جدیدی بسیار خوب ظاهر شده و بازی اش به 
شکل همدلانه ای نشان می دهد یک عمل ساده مهربانانه 
چطور می تواند به یک موضوع پیچیده و استرس آور تبدیل 

شود.«
به  اشاره  با   »KPCC« رادیویی  شبکه  در  نیز  هورن  جان 
»من  گفت:  تاثیرگذار  بسیار  فیلمی  عنوان  به  »قهرمان« 
معمولی  اتفاق های  تبدیل  در  فرهادی  توانایی  از  مدام 
حیرت زده  جذاب،  و  غیرمعمولی  داستان های  به  زندگی 

می شوم.«
امیر  حضور  با  که  فرهادی  فارسی زبان  و  جدید  ساخته 
سارینا  و  صدرعرفایی  فرشته  تنابنده،  محسن  جدیدی، 
فرهادی در کنار جمعی از بازیگران بومی در شهر شیراز 
مقابل دوربین رفته در نخستین نمایش جهانی خود در 
بخش رقابتی اصلی جشنواره فیلم »کن« رونمایی شد و در 
نهایت جایزه بزرگ هیات داوران را از این رویداد سینمایی 

دریافت کرد.
»قهرمان« اخیرا به جشنواره های لندن، تورنتو، سارایوو در 
بوسنی و هرزگوین، ملبورن استرالیا، افق های نو در کشور 
لهستان و دوویل فرانسه نیز دعوت شده است، کمپانی 
آمازون این فیلم را ار تاریخ ۷ ژانویه ۲۰۲۲ )۱۷ دی ماه( در 
سینماهای آمریکا و از ۲۱ ژانویه از سوی سامانه نمایش 

آنلاین آمازون پرایم اکران می کند.

و  »بوتاکس«  خاموش«،  »درخت  سینمایی  فیلم  سه 
برای  ایتالیایی جوایز معتبری  »زالاوا« در جشنواره های 
معتبر  جایزه  نخستین  کردند،  کسب  ایران  سینمای 
سینمای ایران از جشنواره ونیز به ارسلان امیری کارگردان 
فیلم سینمایی زالاوا رسید. این فیلم جایزه اصلی بخش 
بین المللی فیلم جشنواره فیلم ونیز و  هفته منتقدان 

جایزه فیپرشی این بخش را از آن خود کرد.
بخش موازی و مستقل هفته منتقدان بین المللی فیلم 
ونیز ۲۰۲۱ که از سوی اتحادیه ملی منتقدان فیلم ایتالیا 

در کنار جشنواره فیلم ونیز برگزار می شود 
و بخش جدایی ناپذیر این جشنواره است 
شب پیش با اهدای جایزه اصلی خود به 
فیلم ارسلان امیری به کارش خاتمه داد.

جایزه اصلی این بخش به اولین ساخته 
که  شد  اهدا  زالاوا  یعنی  امیری  بلند 
داستانش در دهکده ای کوچک در سال 
روستاییان  که  جایی  می گذرد؛   ۱۹۷۸
زندگی  میان شان  در  دیوی  دارند  ادعا 
می کند. این فیلم هم جایزه بزرگ هفته 
هم  و  برد  را  فیلم  بین المللی  منقدان 
اهدا  آن  به  این بخش  فیپرشی  جایزه 

شد.
هیات  اعضای  جایزه  اهدای  بیانیه  در 
وانیا  کوپلینی،  کلودیو  شامل  داوران 
مارکوس،  ساندرین  و  کلاودجرسیک 
استعدادتر و تازه این کارگردان را تحسین 
سینمایی  زبان  آن  کنار  در  و  کردند 
بازیگوشانه وی و فراخوان عمیقش برای 

مقابله با خرافه و جهل را ستودند.
زین  هدی  چون  هنرمندانی  زالاوا  سینمایی  فیلم  در 
العابدین، نوید پورفرج، پوریا رحیمی سام، باسط رضایی، 
شاهو رستمی، فریدون حامدی، صالح رحیمی، زاهد زندی، 
مهسا حجازی، کیوان شیخ احمدی ایفای نقش کرده اند، 
زالاوا یک کمدی گروتسک است که در دهه پنجاه شمسی 
می گذرد و راوی اتفاقی است که باعث ترس مردم شده 
روستا  به  را  امنیت  تا  پاسگاه تلاش می کند  رئیس  و 

بازگرداند.  

۲ جایزه برای درخت خاموش

اما کمی آنطرف تر و در جشنواره جشنواره فیلم تورینوی 
ایتالیا نیز دو جایزه بهترین فیلم و بهترین تدوین به فیلم 
سینمایی درخت خاموش به کارگردانی فایسال سویسال و 
تهیه کنندگی علی نوری اسکویی رسید، جایزه تدوین این 
فیلم که تولید مشترک ایران و ترکیه است به مصطفی 

خرقه پوش رسید.
جایزه  اهدای  مراسم  در  آنلاین  به صورت  که  سویسال 
تدوین  جایزه  دریافت  از  را  خود  رضایت  داشت  حضور 

توسط تدوین گر برجسته ایرانی مصطفی خرقه پوش ابراز 
کرد و از همه افرادی که در ساخت فیلم مشارکت داشتند، 
تشکر کرد. وی تاکید کرد که سینمای شاعرانه هنوز زنده 

است و یک روز از دل آتش سر بر می آورد.
امسال ۱۳ فیلم داستانی، ۱۶ مستند، ۵۱ فیلم کوتاه در 
فستیوال حضور داشتند و ۳۱ فیلم داستانی در بخش 
به  فستیوال  این  درآمدند.  نمایش  به  رقابتی  از  خارج 

صورت ترکیبی برگزار شد.
داستان و فیلمنامه درخت خاموش با نام قبلی درخت 

گردو از ادبیات و برخی رویدادهای تاریخی تاثیرگذار بر 
درخت  اصلی  موضوع  شده،  گرفته  الهام  ترکیه  جامعه 
یاشار  قلم  به  بال  پرنده تک  از کتاب  برگرفته  خاموش 
کمال است و ماجرای فیلم و اتفاقات اصلی حول یک 
درخت گردو می گذرد. از نماد درخت انجیر در نمایشنامه 
فاضل  نجیب  فقید  نویسنده  اثر  مرد  یک  ساختن  تا 

کیساکورک هم در این فیلم استفاده شده است.

جایزه ایتالیایی برای سوسن پرور

اما چهارمین جایزه سینمای ایران از ایتالیا 
سینمایی  فیلم  بازیگر  پرور  سوسن  به 
پایانی  مراسم  در  شد،  اهدا  بوتاکس 
هشتمین دوره جشنواره تورینو سینه فست 
در ایتالیا، سوسن پرور برای بازی در فیلم 
این  زن  بازیگر  بهترین  جایزه  بوتاکس 

رویداد سینمایی را از آن خود کرد.
این اولین جایزه سینمایی سوسن پرور 
کارنامه کاری بیست ساله اش  در طول 
است. بوتاکس اولین تجربه بازی پرور در 
قالب یک نقش جدی و غیرکمدی است، 
رویداد،  این  در  بوتاکس  اصلی  رقبای 
برندگان جشنواره های معتبری چون سن 
سباستین، ریودوژانیرو، روتردام، مسکو، 
ونیز، ورشو، کارلووی واری و شب های 
در  پرور  سوسن  بوده اند.  تالین  سیاه 
پیام ویدیویی خود برای جشنواره، پس 
از تشکر از هیات داوران، کاوه مظاهری 
)کارگردان( و سروش سعیدی و مهدخت 
مولایی )هم بازی های او( و عوامل »بوتاکس«، گفت: »این 
جایزه زمانی به دست من می رسد که دنیا خوشحال نیست، 
بنابراین من هم مثل دنیا خیلی خوشحال نیستم. ممنون 
که با این جایزه باعث خوشحالی من شدید. امیدوارم یک 
روزی یک جشنواره ای باشد که بی بهانه به تمام مردم دنیا 
جایزه بدهد، به خاطر مهربانی و به خاطر خیلی چیزهایی 
که شاید فراموش شان کرده ایم. تا این جوری تمام دنیا 
خوشحال باشند.« این فیلم هم اکنون در سینماهای گروه 

»هنر و تجربه« در حال اکران است.

جهان سینما

سه فیلم سینمایی »درخت خاموش«، »بوتاکس« و »زالاوا«؛

سینماگران ایرانی جوایز جشنواره های ایتالیایی را درو کردند

سینما و تئاتر

آیامیدانیدبرایرفعتیغماهیگیرکردهدرگلوچهبایدکرد؟
چند دانه زیتون در ظرفی بریزید و با یک لیوان آب چند دقیقه بجوشانید ، سپس آب را صاف و کم کم آب را 
بخورید چند دقیقه بعد احساس راحتی خواهید کرد، می توانید این موضوع را آزمایش کنید ، چند دانه زیتون 

را بجوشانید و در آبش چند تیغ ماهی بگذارید، بعد از چند دقیقه تیغ ها نرم خواهد شد.
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ورزشی

حوادث زمانه دو گونه اند، پاره ای از آن ها در غبار فراموشی 
از ذهن و یادها می روند و برخی باقی می مانند، آن هایی که 
می مانند نیز خود دو گونه اند، آن هایی که به نیکی از آن ها 
یاد می شود و کسانی که به بدی! حال جناب داورزنی شما 
از کدام گونه اید؟! چه زود افراد مخلص و پاکباخته والیبال 
را به دست فراموشی سپرده اید! به قولِ مولوی بزرگ: من 
چه گویم یک رگم هشیار نیست؛ شرح آن یاری که او را 

یار نیست! 
نگارنده برای تعیین کلمات خوب و بد سرگردان مانده است! 
که شما را از جمله مدیران خوب بداند یا بد! اما از قرائن 
پیداست، که معایب شما بر محسناتتان می چربد! دل آزرده 
از روزگار کج مدار، تنها به یک سئوال از جنابعالی بسنده 
می کنم؛ خدمات مربیانی که در پیشرفت و تعالی والیبال 
آفریده اند، در کجای  افتخار  ایران سال ها تلاش کردند و 
والیبال امروزی جای دارند و جنابعالی به عنوان رئیس 

فدراسیون از تجارب آن ها در کجا بهره می برید؟!
محمد صادق پشنگ لیسانس تربیت بدنی از مدرسه عالی 
ورزش)وابسته به دانشگاه کلن آلمان(، فارغ التحصیل سال 
۱۳۵۶ در گفت وگویی اختصاصی با روزنامه دنیای هوادار 
با اشاره به سوابق بازیگری و مربیگری اش اظهار کرد: بنده 
کارت مربیگری کاتگوری درجه یک و دو را در کلاس های 
در  جهان  بازیکن  شرقی)بهترین  آلمان  از  شومان  رودی 
مسابقات قهرمانی جهانی بلغارستان( را دریافت کردم با 
آقای ایم  و زنده یاد آداچی از ژاپن و کاتگوری سه)ارشد 
جهان( را زیر نظر استاد )ایم و دکترسبولا از کانادا( تجربه 
۶سال مربیگری در تیم ملی، چهار سال آن به اتفاق امیر 
حیدری با آقای ماتسوموتو یکی از پر افتخارترین مربیان 
ژاپنی که معمولا تمرینات تیم ملی را به من و امیر حیدری 
واگذار می کرد و عملکرد ما را زیرنظر داشت، در تیم ملی 
ایران نیز با قاسم تاجری مربی و مرحوم تیمسارحبیب  
فروزنده سرپرست بنده و امیر حیدری در کادر فنی تیم 
ملی را همراهی کردیم و در مسابقات دهه فجر سال ۱۳۷۳ 
آقای ماتسو موتو سرمربی تیم ملی بازهم به بنده و آقای 
امیر حیدری در کار کوچینگی اختیار تام می داد که موفق 
شدیم از سد تیم های بزرگ حاضر در این مسابقات بگذریم 

و  فینال را با دیگر تیم ایرانی برگزار کنیم.
وی افزود: در سال های بعد در خوزستان و اصفهان مقام های 
زیادی را برای تیم های جوانان و امید کسب کردیم و تیم 
فولاد خوزستان را در لیگ دسته یک و لیگ برتر به عناوین 
قهرمانی و نایب قهرمانی نائل گرداندیم و با همین تیم، در 
مسابقات آسیایی روی سکو رفتیم، در زمان آقای منصور 
ملاوردی فرماندار اصفهان و رئیس هیئت والیبال استان 
و مرحوم فرهاد سیستانی دبیر پرتلاش این هیئت، با تیم 
های مختلف استانی در سطح کشور مطرح بودیم و بدون 

کسب مدال از این مسابقات بازنمی گشتیم.

پشنگ تصریح کرد: از سال ۲۰۰۱ قبل از بازی های آسیایی 
بوسان کره جنوبی به تیم ملی دعوت شدم و برای اولین بار 
با تیم ملی موفق گردیدیم در دیدار با تیم قدرتمند ژاپن 

ست های اول و دوم را به سود تیم ایران 
کنیم که آغازی بود برای رشد و 

جهش بازیکنان ایرانی، 
در سال ۲۰۰۲ بار 

دیگر به تیم 
ملی 

ت  عو د
در  و  شدم 

پارک  آقای  کنار 
خدمت  در  ای  وون 

والیبال ایران بودم، جالب اینکه 
چون به زبان انگلیسی تسلط داشتم، پارک 

ای ون وابستگی ویژه ای نسبت به بنده داشت و از لحاظ 
روحی و عاطفی و هم از نظر فنی بنده را مورد تایُید قرار 

می داد.
پوسان  آسیایی  نقره  مدال  کسب  در  کرد:  تصریح  وی 
کره جنوبی و همراهی تیم ملی با آقای پارک ای وون در 
من  افتخارات  ازجمله  و۲۰۰۴   ۲۰۰۳ المپیک  مسابقات 
بشمار می آید که مشاور خوبی برای پارک ای وون بودم، به 
خصوص در مورد انتخاب محمد ترکاشوند و بهنام محمودی 
که باید در کنار پیمان اکبری یاران دریافت کننده و قدرتی 
بازی می کردند که با نظر بنده هر دو بازیکن انتخاب شدند 
و در نتیجه توانستیم، تیم قدرتمند ژاپن را شکست دهیم.

پشنگ خاطرنشان کرد: به عنوان مربی تیم ملی دختران 
جوان برگزیده شدم و با این تیم بعد از کسب نتایج درخشان 
در مسابقات  شرق آسیا و جوانان آسیا که همزمان با میزبانی 
تایلند برگزار شد، برای اولین بار در تاریخ والیبال بانوان به 
پیروزی های ارزشمند دست پیدا کردیم، این دختران ماه ها 
تحت تعلیم بنده قرار داشتند و بر اساس توافقی که بین 
از  نفر  آمد چند  به عمل  فدراسیون  و  پرورش  و  آموزش 
دخترانی که دو سه ماه بزرگتر بودند و نمی توانستند در 
تیم جوانان بازی کنند نیز بطور مشترک در اردوی آمادگی 

تیم ملی دختران جوان تعلیم می دیدند، اما جای بسی 
تعجب و تاسُف که در آخرین لحظه سفر تیم ملی دختران 
من مورد بی مهری فدراسیون قرار گرفتم و با اینکه حاضر 
تیم  این  با هزینه شخصی همراه  شدم 
در مسابقات حضور پیدا کنم 
بازی  ناظر  و  شاهد  و 
باشم  شاگردانم 
آقای  که 
داورزنی 

نپذیرفت. 
وی افزود: جالب 

تر اینکه خانم 
زاده  شریف 

باهزینه  تیم  سرپرست 
شخصی تیم را همراهی کرد که در بازگشت 
از طریق آموزش و پرورش بخشی از هزینه 
های سفرشان تامُین گردید، در این تیم 

خانم ها: الهام فلاح، زهرا شیری، سودا امین 
برنجی، ندا چملانیان، نسیم ایمانی، 

شفیع،  شقایق  عبدالهی،  زهرا 
مریم  حسنی،  فاطمه 

عباسی،  زهرا  خلیلی، 
سارا  اکبری،  زهرا 
عضویت  آقاجانی 
سرپرست  داشتند، 
و  هاشمی  خانم ها: 
زاده،  شریف  پروانه 
مربی بدنساز خانم 
ایزدپناه، فیزیوتراپ 
خانم حبیب لو و 

بهرامی
اعزام  عدم  علت 
تیم  این  با  بنده 

که دست پروده بنده 

بودند همچنان در پرده ابهام مانده است که به قولی غبار 
زمان هیچگاه نمی تواند گرد فراموشی را بر آن حاکم کند و 
هرگز واقعیت ها پشت پرده پنهان نمی ماند و روزی آشکار 

خواهد شد.
پشنگ که افتخارهای زيادی در کارنامه درخشان خود دارد در 
ادامه خاطر نشان کرد: علاوه بر کسب مدال نقره مسابقات 
پوسان کره جنوبی و دانشجویان ایران در مسابقات داشجویان 
جهان)میلان ایتالیا( سرمربی تیم عراق و سوریه در مسابقات 
ریاض بودم که با کسب نتایج درخشان موردتوجه مسئولان 
فدراسیون والیبال عربستان سعودی قرار گرفتم ولی به دلیل 
مشکلات کاری و خانوادگی حاضر به قبول دعوت فدراسیون 
عربستان نشدم! البته ناگفته  نماند که به  عنوان سرمربی 
تیم های فولاد مبارکه و ذوب آهن اصفهان در رقابت های 
قهرمانی لیگ دسته یک و لیگ برتر روی سکو قرار گرفتیم، 

نتایجی که دیگر تکرار نشد.
پشنگ تصریح کرد: برای والیبال ایران زحمات و ناملایمات 
زیادی را متحمل شدم اما در قبال افتخاراتی که درسالیان 
متمادی برای والیبال ایران کسب کردم نباید مورد بی 
مهری مسئولان قرار گرفتم، اما باعث افتخار و مسرتم 
همین بس که در کنار دو نسل از بازیکنان شاخص و 
ساسان  جلوه،  بهنام  لاهوتی،  احمد  همچون  نامداری 
پیمان  کنار  در  بعدی  در نسل  و... همچنین  خداپرست 
محمد  محمودی،  بهنام  منظمی،  امیرحسین  اکبری، 
ترکاشوند و در نسل بعدی به دستور حاج آقایزدانی خرم با 
سعید معروف علیرضا نادی، امیر غفور، سیدمحمد موسوی 
که در سال های ۲۰۰۳، ۲۰۰۴و ۲۰۰۵ در هم ادغام شدند 
و تشکیل تیم ملی دادند کار کردم وخدماتی با سایر مربیان 

داشتم.
وی در پایان تصریح کرد: در پایان باید بگویم غریبانه ترین 
بخش، گلایه ای از آقای داورزنی دارم که بهتر بود به پاس  
خدماتی که برای اشاعه، رشد و توسعه و افتخار آفرینی 
برای تیم های مختلف استان های خوزستان، اصفهان 
و تیم های ملی داشتم حق بود در طول مسابقات 

لیگ جهانی یادی هم از بنده می شد!
وی از تهیه کنندگان و دست اندر کاران برنامه های 
و  مربیان  از  دعوت  با  ارتباط  در  تلویزیونی 
کارشناسان والیبال نیز گله مند بود که نظرخواهی 
را به چند مربی خاص اختصاص داده اند و 
توجهی به مربیان ارشد بین المللی 
والیبال  تابناک  وچهره های 
ایران نظیر مسعود صالحیه، 
اسماعیل  حیدری،  امیر 
حبیبی،دمهدی صابر پور 
و در شهرستان ها مثل 
عزیز پرتوی و.. انبوهی 
خوشنام  مربیان  از 
اصفهاني، مازندرانی، 
آذربایجان  گنبدی، 
غربی،  و  شرقی 
خراسانی  گیلانی، 
و... ندارند که جای 
و  شگفتی  بسی 

تعجب است.

»مدرس و مربی ارشد کاتگوری والیبال« در گفت وگو با روزنامه »دنیای هوادار« مطرح کرد:

مربیان توانمند، در باد فراموشی قرار گرفته اند!

توپ و تور

محمدصادقپشنگخاطرنشانکرد:بهعنوانمربیتیمملیدخترانجوانبرگزیدهشدموبااینتیمبعدازکسبنتایجدرخشاندرمسابقاتشرقآسیاو
جوانانآسیاکههمزمانبامیزبانیتایلندبرگزارشد،برایاولینباردرتاریخوالیبالبانوانبهپیروزیهایارزشمنددستپیداکردیم،ایندخترانماههاتحتتعلیمبنده

قرارداشتندوبراساستوافقیکهبینآموزشوپرورشوفدراسیونبهعملآمدچندنفرازدخترانیکهدوسهماهبزرگتربودندونمیتوانستنددرتیمجوانانبازیکنندنیز
بطورمشترکدراردویآمادگیتیمملیدخترانجوانتعلیممیدیدند،اماجایبسیتعجبوتاسُفکهدرآخرینلحظهسفرتیمملیدخترانمنموردبیمهریفدراسیون
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کروناوحشیترازهمیشه،ورزشی
علائمکروناراجدیبگیریم

اسکن کنید

داستان مدیریت دو باشگاه استقلال و پرسپولیس، قصه 
با  ایران  فوتبال  در  مدیدی  سالیان  که  است  پرغصه ای 
بیشترین حواشی، همچنان لاینحل مانده و تمام آنچه از 
معضلات متعدد سرخابی های پایتخت در مقوله مدیریت 
می بینیم؛ خلاصه ای از شرایط دهشتناک فوتبال ایران است، 
متاسفانه فوتبال ایران همچنان در یک منجلاب مدیریتی 
دست و پا می زند، اوضاع قمر در عقربی که موجب شده، 
روز به روز باشگاه های فوتبال در کشور ما، شرایط دشوارتری 
را تجربه کنند، تا فوتبال ایران در مرز »ورشکستگی« کامل 

قرار گیرد.
»مدیریت« بزرگترین معضل فوتبال ماست، به دلیل اینکه 
هیچ راهکار، استراژی و برنامه ای در مقوله مدیریت برای 
فوتبال در کشورمان وجود ندارد، یک فوتبال تماما دولتی و 
یا نهایتا تا حدودی خصولتی، که هیچ برنامه مدونی برای 

حرفه ای سازی آن نیز، تعریف نشده است.
فوتبال ایران برای نجات از این وضعیت، نیازمند »اصلاح 
بیش  سخن،  و  لفظ  در  آنچه  برخلاف  است،  ساختارها« 
ایران  فوتبال  به  واژه حرفه ای  از است که  از بیست سال 
اضافه شده است، اما در اصل و عمل، بدون تعارف فوتبال 
کاملا  فوتبال حرفه ای  استانداردهای یک  از  در کشورمان 

عقب مانده است.
اصلی ترین اقدامی که در راستای اصلاح ساختارها در جهت 
حرفه ای سازی فوتبال ایران باید انجام شود، موضوع بسیار 
مهم اصلاح نظام باشگاهداری است، مقوله ای که در فوتبال 

ما از آغاز پیدایش این پدیده جذاب، مغفول مانده است. 
پولساز  عنوان یک صنعت  به  فوتبال  از  که  در شرایطی 
وضعیت  اینکه  به  باتوجه  می دانیم،  اما  می شود،  یاد 
حاکم بر فوتبال در کشورِ ما، با سطح جهانی کاملا مغایر 
است، همین امر است که فوتبال ایران را ملزم به »تحول 
در نظام باشگاهداری« می کند، تحولی که بتواند در وهله 
اول، مدیریت حرفه ای با تبیین یک سلسلسه مراتب برای 
مدیران را در باشگاه های فوتبال ایران فراهم کند و از طرفی، 
از تمام مزیت  ها و امتیازهایی که یک باشگاه حرفه  ای در 
سطح جهان از آن بهره مند است را برای باشگاه های فوتبال 

در کشورمان ایجاد کند.
همان طور که اشاره کردیم، فوتبال ایران یک فوتبال »دولتی 
یا خصولتی« است، باتوجه به اینکه طبق قانون، دولت حق 
هزینه کردن در ورزش را ندارد و این موضوع، از حساسیت 
ویژه ای هم برای نهادهای بین المللی فوتبال برخوردار است، 
ایران تیمداری  اما درحال حاضر سه وزارتخانه در فوتبال 
متولی سرخابی های  که  گرفته  ورزش  وزارت  از  می کنند، 
دائم المحروم  تیم های  و  نفت  وزارت  تا  است  پایتخت 
نفتی و وزارت صمت و صنعتی  های غالبا متمول لیگ! که 
ماحصل تمامِ این تیمداری های اشتباه، فوتبال ایران را در 
لجنزارِ ورشکستگی قرار داده و میلیارد میلیارد سرمایه ملی 

را به یغما برده است.
حال چرا می گوییم فوتبال دولتی ایران ورشکسته است؛ اگر 
نیم نگاهی به بدهی های فدراسیون فوتبال و سرخابی های 
پایتخت داشته باشیم، درمی یابیم که علاوه بر استقلال و 
پرسپولیس که سالیانی است با لِیبلِ ابَربدهکاران ورزش 

کشور شناخته می شوند و عزمی هم برای رهایی سازی آن ها 
از وضعیت فعلی شان وجود ندارد، فدراسیون فوتبال ایران 
هم پابه پای سرخابی ها، غرق در بدهکاری است، در شرایطی 
که سال به سال به تعداد صفرهای این ارقام نجومی نیز 
افزوده می شود تا فوتبال ما هر فصل، ورشکسته تر ادامه به 

حیاتش می دهد!
اسفناک تر می شود،  این شرایط  که هر سال،  در شرایطی 
رنگِ تکرار به خود می گیرد که  رخدادهای آن، دومینووار 
آن ورشکستگی و این ادامه حیات، درحالی به صورت دو 

خط موازی، راهِ یکدیگر را هیچگاه قطع نمی کنند، که 
تمامِ هزینه های گزاف مذکور، تنها از جیبِ بیت  المال 

یا همان سرمایه عمومیِ امثالِ من و شما هزینه 
می شود، رازِ بقای این نوع فوتبال در کشورمان 
هم دقیقا همین از جیب مردم نان خوردن است، 
یعنی خرج و مخارج و بریز و بپاش های هرفصل 
بیش از فصل قبل می شود، در همین جهت، 
بدهی ها هم با سرعت غیرقابل وصفی افزایش 

و  می کند  پیدا 
فوتبال ایران 

هم به 

تب  ا مر
فقیرتر می شود، 

هرسال  آن،  بودن  خصولتی  یا  دولتی  صرفا  دلیل  به  اما 
ورشکسته تر، از جیب مردم بیش از قبل، ارتزاق می کنند و 

ادامه حیات می دهد!
برای اصلاح نظام باشگاهداری فوتبال ایران، باید به دنبال 
اجازه  ایران،  خصولتی  دولتیِ  فوتبال  بود،  دیدگاه  تغییر 
فعالیت را به بخش واقعی خصوصی نمی دهد، زیرا نفعی 

برای آن ها ندارد، با این نگاه و رویکرد منفی رخنه کرده در 
فوتبال ایران، رغبتی برای ورود بخش خصوصی به فوتبال 
وجود ندارد، زیرا در وهله اول، صرفا خصوصی ها، توان رقابت 
با خصولتی ها و دولتی ها را ندارند و در وهله بعد، دلیلی برای 
ورود بخش خصوصی به فوتبال ایران باقی نمانده است، زیرا 
تمام راه های درآمدزایی بسته شده و به علت اینکه فوتبال ما 
نیست،  حرفه ای 
مارکت  در 
آماتور 

ل   تبا فو
ایران، هیچ بازار 
رقابتی وجود ندارد و مقوله هایی چون حق پخش 
تلویزیونی  و... مدت هاست که معنایی در این 

فوتبال ندارد.
نابسامان فعلی درخصوص  حال در وضعیت 
شرایط استقلال و پرسپولیس، مدت هاست با 
با موضوع  دولت های مختلف،  آمدن  کار  روی 
»خصوصی سازی سرخابی ها« لفاظی های بسیاری 
شده است و هنوز هم مشخص نیست، این مبحث 

چه پایانی خواهد داشت.
خصوصی سازی استقلال و پرسپولیس، در اصل موضوع 
تیم  دو  تنها  می خواهد،  چطور  اینکه  اما  است،  مثبتی 
خصوصی شود و مابقی تیم ها به همان شکل دولتی یا 
خصولتی اداره شوند، ابهام اول این موضوع است که در 
مرحله اقدام و عمل در طرح خصوصی سازی باید به آن 
توجه شود، اما نحوه اجرایی سازی آن، یکی از مهم ترین 
پروسه  اجرای  اگر  که  در شرایطی  است،  موجود  مباحث 
خصوصی سازی برخلاف قانون باشد، ایجاد رانت می کند 

و اختصاص سازی را در فوتبال را باب می کند و آن وقت 
استقلال و پرسپولیس تبدیل به ارث پدری آقایانی می شود 
افراد بالادستی می  خواهند و دیگر هواداران و  که همان 

پیشکسوتان نقشی در این دو باشگاه نخواهند داشت. 
همچنین برای تامین اعتبار در جهت درآمدزایی این دو 
باشگاه در آینده نیز برنامه مناسب وجود داشته باشد، زیرا 
در حال حاضر استقلال و پرسپولیس هیچ راهِ درآمدزایی 
خاصی ندارند و اگر مقوله اسپانسرینگ نباشد، باید کاسه 

گدایی به دست بگیرند.
وجود  عمل  دقت  باید  نیز،  سهام  واگذاری  موضوع  در 
داشته باشد، عرضه چند درصد از سهام سرخابی ها بازهم 
چاشنی  با  اینبار  که  است  لفاظی  و  شعارگرایی  همان 
زیرا  می شود،  داده  فوتبال  اهالی  خورد  به  سوءمدیریت 
بخش قابل توجه ای از سهام باشگاه هنوز هم در دست 
دولت است و تمام عزل و نصب های باشگاه های استقلال 
و پرسپولیس، بازهم توسط دولتی ها انجام می شود تا این 
مدیریت فشل همچنان در استقلال و پرسپولیس وجود 
داشته باشد، حال اینکه دولت استقلال و پرسپولیس را 
و  دلیل  چه  با  حالا  و  گرفته  اختیار  در  شرایطی  چه  با 
برهانی می خواهد سهام فروشی کند هم از دیگر ابهامات 

این موضوع است.
انجام  هم  قانونی  روش  به  خصوصی سازی  اگر  باری؛ 
شود، دو باشگاهی که هرساله درحال ضرردهی هستند 
ندارند،  اقتصادی سودده  بنگاه های  به  شباهتی  هیچ  و 
چه رغبتی برای بخش خصوصی وجود خواهد داشت تا 
سهام این دو باشگاه را خریداری کنند؟ گرچه بهترین کار 
برای واگذاری استقلال و پرسپولیس، واگذاری مدیریت 
آن  است،  باشگاه ها  هواداران  و  پیشکسوتان  به  باشگاه 
وقت می توان به روش های نوینی که باشگاه های بزرگ 
با نظارت  را  اداره می شوند، استقلال و پرسپولیس  دنیا 

درست و قانونی اداره کند.
و  استقلال  در  مدیریتی  تغییرات  بحث  که  حالا  اما 
پرسپولیس بالا گرفته است، بهترین زمان ممکن برای 
وزارت ورزش و جوانان در دولت سیزدهم است، تا کلنگِ 
در  شود!  زده  پرسپولیس  و  استقلال  در  ساختار  تغییر 
وهله اول وزارت ورزش و جوانان در اسرع وقت باید از 
مجامع سرخابی های پایتخت جدا شود، طرح نصب یک 
رئیس مجمع و انتخاب اعضای هیات مدیره و سپس 
می رود؛  شمار  به  درستی  طرح  مدیرعامل،  یک  انتخاب 
اما نه برای استفاده از مدیران سفارشی و امتحان پس 
داده! بلکه باید اداره باشگاه ها در اختیار گروهی از نخبگان 
افرادی که برای مدیریت  ورزشی و اقتصادی قرار گیرد، 
باشگاه اهلیت داشته باشند، کسانی که طبق کارنامه ای 
باشگاه های  هواداران  و  پیشکسوتان  مقبول  دارند،  که 

استقلال و پرسپولیس نیز باشند.
پس استفاده از نیروهای متخصص برای تشکیل یک 
وزارت  برای  الزامی  خبره،  و  قدرتمند  مستقل،  مجمع 
آغاز پروسه تحول در ساختارهای  ورزش و جوانان در 
باشگاه های استقلال و پرسپولیس است، تا با آزادسازی 
سرمایه های باشگاه ها و تبدیل آن ها به یک برند تجاری 
معتبر، پروسه واگذاری قانونی باشگاه اجرایی شود تا 
پس از مدت ها، واژه حرفه ای برازنده سرخابی های تهران 
عنوان  به  سجادی  دکتر  امیدواریم،  نهایت  در  باشد، 
وزیر ورزش دولت سیزدهم، در مقابل فشارهای بیرونی 
اصلاح  مقوله  مدون،  برنامه  یک  با  و  نشوند  تسلیم 
نظام باشگاهداری را در فوتبال کشور آغاز کند، یقینا اگر 
این مهم در دولت سیزدهم صورت گیرد، سجادی و دیگر 
به جامعه  را  بزرگترین خدمت  دولت،  در  همکارانشان 

ورزش کرده اند.

الزامِ تحول در نظام باشگاه داری؛   

ورشکسته های میلیاردر!
مفلسبال!

داستان جلد
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بهفوتبالوجودندارد،زیرادروهلهاول،صرفاخصوصیها،توانرقابتباخصولتیهاودولتیهاراندارندودروهلهبعد،دلیلیبرایورودبخش

خصوصیبهفوتبالایرانباقینماندهاست،زیراتمامراههایدرآمدزاییبستهشدهوبهعلتاینکهفوتبالماحرفهاینیست،درمارکتآماتور

فوتبالایران،هیچبازاررقابتیوجودنداردومقولههاییچونحقپخشتلویزیونیو...مدتهاستکهمعناییدراینفوتبالندارد.

استفادهازنیروهایمتخصصبرایتشکیلیکمجمعمستقل،قدرتمندوخبره،الزامیبرایوزارتورزشوجواناندرآغازپروسهتحول

درساختارهایباشگاههایاستقلالوپرسپولیساست،تاباآزادسازیسرمایههایباشگاههاوتبدیلآنهابهیکبرندتجاریمعتبر،پروسهواگذاری

قانونیباشگاهاجراییشودتاپسازمدتها،واژهحرفهایبرازندهسرخابیهایتهرانباشد،درنهایتامیدواریم،دکترسجادیبهعنوانوزیرورزشدولت

سیزدهم،درمقابلفشارهایبیرونیتسلیمنشوندوبایکبرنامهمدون،مقولهاصلاحنظامباشگاهداریرادرفوتبالکشورآغازکند،یقینااگراینمهم

دردولتسیزدهمصورتگیرد،سجادیودیگرهمکارانشاندردولت،بزرگترینخدمترابهجامعهورزشکردهاند.

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه
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اخـــبــار  کـــــوتاه

موافقتبایرنباجداییکومان
هافبک فرانسوی بایرن مونیخ حاضر به تمدید قراردادش نیست و همین 

باعث شده تا این باشگاه آلمانی هم مشکلی با جدایی او نداشته 
باشد، کینگسلی کومان یکی از بازیکنانی است که تیم های بزرگ 

لیگ جزیره سخت به دنبال او هستند، لیورپول و منچستر سیتی 
مشتریان جدی  این بازیکن فرانسوی هستند.

جنجالامباپهدرپاریسادامهدارد
مدیران باشگاه پاری سن ژرمن از تمدید قرارداد کیلیان ۲۲ ساله ناامید نشده اند و 

همچنان نسبت به این قضیه خوشبین هستند. طبق این گزارش؛ امباپه 
تاکنون به ۶ پیشنهاد PSG برای تمدید قرارداد پاسخ منفی داده است که 

پاریسی ها در آخرین اقدام، پیشنهادی پنج ساله به ارزش ۸۰ میلیون 
یورو در سال به او داده اند.

شمساییبهجامجهانیفوتسالنمیرود
هفته گذشته نیز این خبر رسید که شمسایی شنبه راهی لیتوانی می شود تا 

همراه با عزیزی خادم بازی های تیم ملی فوتسال را نظاره کنند، وحید 
شمسایی، گفت: برای ملی پوشان آرزوی موفقیت دارم و امیدوارم با 

نتایجی درخشان به ایران برگردند اما قصدی برای سفر به لیتوانی 
ندارم و بازی های جام جهانی را از طریق تلویزیون تماشا خواهم کرد.

»اللهیار«فرشتهنجاتزوریا
در یکی از دیدارهای هفته هفتم لیگ فوتبال اوکراین روز شنبه تیم زوریا 

لوهانسک به مصاف تیم روخ لویو رفت که این بازی با نتیجه تساوی 
یک - یک تمام شد، اللهیار صیادمنش مهاجم ایرانی تیم زوریا در 

دقیقه ۷۴ و در حالی که این تیم با یک گل از حریفش عقب بود 
توانست گل تساوی را به ثمر برساند. 

حمایتمالیباشگاهرمایتالیاازمردمافغانستان
بازیکنان تیم آ اس رم در بازی روز یک شنبه خود در سری A مقابل ساسولو 

پیراهن های مخصوص خود را به تن خواهند کرد تا از مردم افغانستان 
حمایت کنند و سپس برای جمع آوری پول برای پناهندگان به حراج 

گذاشته می شود، این پیراهن ها دارای آرم عالی سازمان ملل متحد در 
امور پناهندگان )UNHCR( بر روی آستین است.

اظهارنظرجنجالیوعجیبزلاتاندرموردتوپطلا
ایبرا تجربه درخشش با باشگاه های بزرگ دنیا را دارد و تنها جای خالی در 

کارنامه اش برنده شدن توپ طلای بهترین بازیکن جهان است، در همین 
رابطه زلاتان در مصاحبه ای در زمینه اینکه آیا شانس گرفتن توپ طلا 

را از دست داده، گفت: نه این طور نیست. بلکه برعکس توپ طلا 
شانس با من بودن را از دست داده است!

حضورمدافعمنچسترسیتیدرزندانبرای۳ماهدیگرتمدیدشد
محاکمه بنجامین مندی مدافع فرانسوی منچسترسیتی برای چهار مورد 

تجاوز جنسی  در اواخر ژانویه برنامه ریزی شده است و قهرمان سه 
دوره لیگ برتر تا شروع پرونده دادگاه در بازداشت به سر خواهد برد، 

این بازیکن سابق فرانسوی در ماه آگوست به اتهام جنایات جنسی 
علیه سه زن بین اکتبر ۲۰۲۰ و آگوست ۲۰۲۱ متهم شد.

دندهستارهایراندرآستانهجامجهانیشکست
حسین طیبی ستاره تیم ملی فوتسال ایران جام جهانی را از دست داد. این 

بازیکن با بدشانسی محض در آستانه رقابت ها مصدوم شد. بعد از 
بررسی پزشکان و انجام عکسبرداری لازم مشخص شد طیبی دچار 

شکستگی دنده شده و به همین خاطر نمی تواند برای ایران بازی 
کند. طیبی عضو تیم بنفیکاست.

یکهندیسرپرستشورایالمپیکآسیاشد
راجا راندیر سینگ از هند به عنوان سرپرست شورای المپیک آسیا  انتخاب شد 

زیرا شیخ احمد الفهاد الصباح از حکم مجرمانه در دادگاه سوئیس فرجام 
خواهی خواهد کرد، سینگ که پنج بار تیرانداز المپیک و دارنده مدال 

طلای بازی های آسیایی در سال ۱۹۷۸ بود، از سمت خود به عنوان 
معاون رئیس جمهور به این نقش ارتقا یافت.

مهدیپاشازادهمعاونورزشیاستقلالشد
مهدی پاشازاده مربی خوشنام وپیشکسوت باشگاه استقلال از سوی احمد 

مددی مدیرعامل باشگاه طی حکمی به عنوان معاون ورزشی باشگاه 
انتخاب شد، پاشازاده که سابقه کاپیتانی در استقلال، حضور در تیم 

ملی ایران و باشگاه بایر لورکوزن را در کارنامه خود دارد، از پیشکسوتان 
محبوب، تحصیکلرده و جوان فوتبال ایران است.

کاپیتانالهلالبهبازیبرابراستقلالمیرسد
الهلال عربستان تمرینات خود را زیر نظر ژاردیم برای روریارویی حساس 

با استقلال ادامه می دهد، سلمان الفرج کاپیتان الهلال که در دیدار 
اخیر تیم ملی فوتبال عربستان برابر عمان مصدوم شد تمرینات 

آمادگی خود را در سالن محل تمرین انجام داد تا خود را آماده 
رویارویی با استقلال کند.

ایراندرتهرانمیزبانکرهجنوبیشد
کنفدراسیون فوتبال آسیا با ارسال نامه ای آخرین به روز رسانی برنامه بازی 

روزهای سوم و چهارم مرحله نهایی انتخابی جام جهانی را اعلام کرد، 
برنامه دیدارهای انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر در منطقه آسیا به روز 

رسانی شد و طبق آن در فیفادی پیش رو تیم ملی ایران در دبی و 
تهران به میدان می رود.

سوتدیداراستقلال-الهلالدردستداورچینی
داور چینی برای قضاوت مسابقه تیم های استقلال و الهلال انتخاب شده است، 

فو مینگ، داور بین المللی چین دیدار تیم های استقلال و الهلال در مرحله 
یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا را سوت خواهد زد. دو کمک داور این 

دیدار نیز چینی هستند، استقلال و الهلال ساعت ۲۱:۳۰ دوشنبه هفته جاری 
در امارات به مصاف هم می روند.

بازگشتباشکوهرونالدوبهتئاتررویاها!
از هفته چهارم رقابت های لیگ برتر انگلیس، منچستر یونایتد در ورزشگاه 

اولدترافورد میزبان نیوکاسل بود و با نتیجه 4 بر یک به پیروزی رسید، 
این اولین حضور کریس رونالدو در بازگشت به منچستر یونایتد 

بود و موفق شد دو گل برای تیمش به ثمر برساند و به نوعی 
تفاوت را رقم زد.

قراردادمنصوریانبانفتآبادانامضاشد
منصوریان در باشگاه نفت آبادان حاضر شد و پس از برگزاری جلسه 

تکمیلی، قرارداد او با باشگاه نفت به امضا رسید. او در محل تمرین 
تیم نفت حاضرشد، نفت آبادان که آخرین تیم لیگ برتری بود 

که تکلیف سرمربی اش مشخص شد، امیدوار است با منصوریان 
بتواند در لیگ بیست و یکم نتایج قابل قبولی کسب کند.

سرمربیاستقلالعوضشد!
با اعلام رسمی باشگاه استقلال تاجیکستان، مبین ارگاشف به طور موقت 

جانشین ویتالی لوچنکو شد و در بازی با پرسپولیس هدایت این 
تیم را برعهده خواهد داشت، این تغییر در شرایطی است که سه 

شنبه پیش رو پرسپولیس در مرحله یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان آسیا مقابل این تیم به میدان خواهد رفت.


